
گزارش هاي ميداني و تحقيقات از باشگاه ها نشان 
داده كه ورزش هاي ه��وازي داراي حركات موزون 
ش��بيه رقص )مثل زومب��ا و هيپ ه��اپ( به رغم 
ممنوعيت در باش��گاه هاي ورزش��ي، همچنان به 
دليل استقبال مردم برگزار مي شود، اما با تغيير نام 

و پچ پچ هاي در گوشي!
چندي پيش هواداران رشته زومبا در ايران با اعلام 
خبر ممنوعيت اين ورزش روبه رو شدند كه از طرف 
رئيس ورزش هاي همگاني ايران ابلاغ شده بود. در 
اين اعلاميه آم��ده بود كه زومبا با اصول اس��لامي 
مغايرت دارد و به همين خاطر نبايد ادامه پيدا كند. 
دليل اين امر هم ش��باهت ح��ركات زومبا با رقص 

عنوان شد. 

 در باش�گاه هاي ورزش�ي بان�وان چ�ه 
مي گذرد؟

اين در حالي اس��ت كه طبق اخبار موثق رسيده به 
جوان  اگر سري به باشگاه هاي آموزش دهنده اين 
نوع ورزش ها بزنيد، متوجه مي شويد نه تنها حركات 
اين ورزش ش��بيه رقص نيس��ت، بلكه تمامي يك 
ساعت آموزش اين ورزش، با تكنيك هاي مختلف 
رقص عربي، هندي و اس��پانيايي صورت مي گيرد. 
جالب اينجاست كه مربيان حرفه اي اين نوع رقص ها 
هم مدعي هستند براي ريتميك كردن حركات، به 
روز ترين موس��يقي هاي عربي و هندي را انتخاب 
مي كنند تا به صورت مدرن روي آنها حركت گذاري 
كنند و به هنرجوي��ان خود آم��وزش دهند. البته 

رقص برای اين گروه ها يك امر فرعی اس��ت كه با 
آن فرهنگ غيردينی و بی قيدی اخلاقی را با آن و از 

طريق آن دنبال می كنند.  
 ممنوعیت عملی نشده!

اما بشنويد از ممنوعيتي  كه از همان ابتدا هم حذف 
آن دچار ترديد شد. بعد از اعلام ممنوعيت و بازتاب 
آن در رس��انه ها، برخي مربيان زومب��ا در ايران در 
مصاحبه ها گفته بودند، اين ورزش رشته اي مفرح 
و نشاط آور اس��ت كه هرگز متوقف نخواهد ش��د و 
اين ممنوعيت پايان زومبا در ايران نيست. اكنون 
نيز تغيير نام اين به اصطلاح ورزش در باش��گاه ها 
)ورزش با موسيقي و موسيقي در ورزش ( و فعاليت 
هنرجويان اين رش��ته همچنان نشان مي دهد كه 

چيزي به نام ممنوعيت عملي نشده است. 
هر چند كه بايد گفت وس��عت فعاليت باشگاه هاي 
ورزش��ي و آموزش رقص مدرن و سنتي محدود به 
باش��گاه هاي مجوز دار و حتي خصوصي نمي شود. 
ش��نيده ها حاكي از اين اس��ت كه در گوشه گوشه   
اين شهر كلاس هاي آموزش رقص فارسي و عربي و 
اسپانيايي برگزار مي شود كه كاش همه ماجرا ختم 

به آموزش رقص بانوان می شد! 
 كلاس رقص خصوصي در منزل!

كلاس هاي رقصي كه در خانه هاي شخصي برگزار 
مي شود و سيستم شناسايي و پذيرش هنرجو هم 
بعد از عبور از فيلتره��اي مختلف تشخيص هويت 
است؛ فيلترهايي كه انس��ان را ياد قصه شنگول و 
منگول و آقا گرگه مي ان��دازد، چراكه گزارش هاي 
ميداني و ش��نيده ها حكايت از فيلتر هاي دش��وار 
پذي��رش هنرج��و در خانه هاي ش��خصي دارد كه 
به قيمت كلان چندين جلس��ه رق��ص را آموزش 
مي دهند.  علاوه ب��ر موضوعات ف��وق بخش مهم 
ديگري از ماجرا به باشگاه هايي مي رسد كه زير نظر 
مربيان آموزشي اقدام به تشكيل گروه هاي آموزشي 
در فضاي مج��ازي مي كنند. گروه ه��اي كوچك و 
بزرگ كه در ابتدا هدف را ارس��ال حركات ورزشي 
و ارائه ليس��ت برنامه غذايي مرتبط با ورزش هاي 
هوازي معرفي مي كنند، اما از دل آن، شوي رقص و 

تورهاي يك روزه تجمع رقصنده بيرون مي زند. 
 تورهاي رقاصي حاشیه شهر

مربي هاي اين س��بك از ورزش كه س��ر تيم هاي 
حرفه اي آن زير نظ��ر آموزش هاي غرب��ي آبديده 
مي ش��وند، به تقليد از روش كشوره��اي اروپايي 
هرازچندگاهي ش��وي رقص در اي��ران برگزار  و از 
طريق همان گروه هاي ورزش��ي، علاقه مندان را با 
اخذ مبلغي دعوت به يك باشگاه ورزشي خصوصي 
مي كنن��د و در جديدترين نوع خ��ود برخي از اين 
ش��وي رقص ها در حاشيه ش��هر تهران هم برگزار 
مي شود. شنيده ها حكايت از اين دارد كه هر چند 
در اين شوي رقص هاي دس��ت جمعي ممنوعيت 
حضور آقاي��ان مورد تأكي��د قرار مي گي��رد، اما از 
آنجايي كه اصول و آيين نام��ه  خاصي وجود ندارد، 
در برخي موارد حضور مختلط تماشاچيان و حتي 
رقصنده ها در حاش��يه شهر ديده ش��ده است كه 

بي شك بي شباهت به پارتي نيست. 
با اين تفاصيل است كه بعد از ادامه روند بي نظارتي 
نسبت به تورهاي يك روزه كه در پس پرده تماشاي 
مناظر طبيعي و بهره مندي از جاذبه هاي تاريخي و 
گردشگري انواع و اقسام هنجار شكني ديده مي شود، 
اكنون شعاع اين آزادي هاي خارج از اصول و قواعد 

داخلي كشور به تورهاي رقاصي رسيده است. 
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كودتايمحيطزيستعليهسلامتومحيطزيست
بلاي تراريخته بر سر ايرانیان 

نماينده سازمان محیط زيست وقتي روبه  روي مخالف تراريخته ها قرار گرفت، در برنامه زنده به شدت عصباني شد و گفت: »به من 
نارو زديد، نگفته بوديد اين آقا هم روي خط مي آيد!«

 رونق رقاصی در باشگاه های ورزشی
 با آهنگ عربی و هندی!

با وجود ممنوعیت رشته هايي نظیر زومبا  در سايه غفلت نهادهاي مسئول، خروجي باشگاه هاي ورزشي بانوان از ورزشكار به رقصنده تغییر يافته است

در شرايطي كه ماجراي تراريخته ها مي رفت تا به 
فراموشي سپرده شود، تغییري در دولت دوازدهم 
اتفاق افتاد كه اصلي ترين پیامش كشیده شدن 
دوباره پاي تراريخته ها به سلامت و محیط زيست 
بود. كنار گذاش�تن معصومه ابتكار از س�ازمان 
حفاظت محیط زيست و واگذاري اين مسئولیت 
به عیس�ي كلانتري به عنوان يك�ي از مدافعان 
تراريخته ها از همان ابتدا كارشناس�ان سلامت 
و محیط زيس�ت را نگران كرد و سناريوي دولت 
براي كش�ت محصولات تراريخته را با محوريت 
س�ازمان حفاظت محیط زيست آش�كار كرد تا 
پیش از اين كارشناسان س�ازمان محیط زيست 
در كنار متخصصان علوم بیوتكنولوژي پزشكي 
و متخصص�ان كش�اورزي در براب�ر كش�ت و 
رها س�ازي محصولات تراريخته در كش�ورمان 
مقاوم�ت مي كردند. ح�الا اما كلانت�ري آمده تا 
فضا ی همه چی�ز را ب�راي تراريخته ها مهیا كند 
و به�زاد قره ياضي چه�ره مع�روف تراريخته ها 
هم شده نماينده س�ازمان محیط زيس�ت تا در 
برنام�ه اي تلويزيون�ي وقتي در برابر اس�تدلال 
علم�ي كارش�ناس مخال�ف تراريخته ه�ا قرار 
مي گی�رد در براب�ر دوربین هاي ش�بكه خبر به 
ش�دت عصباني ش�د و گفت: »به من نارو زديد، 
نگفت�ه بوديد اي�ن آقا ه�م روي خ�ط مي آيد!«

 ماجراي تراريخته ها مناقشه اي است كه سال هاست 
در تمامي محافل دنيا برقرار بوده و هست و هنوز هم 
به جواب قانع كننده اي نرس��يده است. اين مناقشه 
در كشور ما هم چند س��الي درگرفته است، اما انگار 
ماجرا كم كم دارد از فضاي علمي خارج مي شود. اين 
را مي توان از برخي رفتارهاي طرفداران محصولات 
تراريخت��ه متوجه ش��د. نمونه چني��ن رفتارهايي 
همين دو روز پيش در برابر دوربين هاي زنده شبكه 
خبر اتفاق افت��اد. برنامه مناظره دكت��ر قره ياضي و 
حجت الاسلام علي كشوري و با حضور تلفني رئيس 
انجمن ارگانيك درباره تراريخته ها و مسئله سلامت 
و عوارض اين محصولات از شبكه خبر در برنامه تيتر 
پخش شد.  در اين برنامه قره ياضي به عنوان نماينده 
محيط زيست پس از ارائه پاس��خ هاي مستدل آزاد 

عمراني، رئيس انجمن ارگانيك و با ارائه اس��نادي 
دال بر افزايش ميزان اس��تفاده از س��موم در اراضي 
زير كشت محصولات تراريخته و اش��اره به عوارض 
مختلف مصرف اين محصولات، به ش��دت عصباني 
شد و گفت: »به من نارو زديد، نگفته بوديد اين آقا هم 

روي خط مي آيد!«
  تسلط يك نگاه تازه 

»بخش عم��ده واردات روغن نباتي، ذرت و س��ويا 
محصولات تراريخته هستند، بنابراين من مخالفتي 
با توليدات محص��ولات تراريخته ن��دارم و معتقدم 
مخالفان اين محصولات دليل علمي و منطقي براي 
مخالفت خود ندارند و تنها شعار مي دهند. تاكنون 
هيچ استدلال منطقي از سوي مخالفان محصولات 
تراريخته در كشور ما مطرح نشده اس��ت. مخالفان 
محصولات تراريخته با اش��اره ب��ه مباحث مربوط 
به راكفلر به ارائه دلايل سياس��ي اكتف��ا مي كند. « 
اينها نخس��تين اظهارات كلانتري بود كه نشان داد 
نگراني ها بابت آمدن وي به س��ازمان محيط زيست 
بي دليل نبوده است. كشيده شدن پاي قره ياضي به 
اين سازمان نگراني ها را درباره محصولات تراريخته 
بيشتر كرد. دكتر قره ياضي بنيانگذار و رئيس فعلي 

پژوهشكده بيوتكنولوژي كشاورزي ايران اس��ت و 
در انجمن هاي علمي مختلف عض��و هيئت مديره 
مي باشد. وي رئيس دو انجمن علمي ايمني زيستي و 
علوم زراعت و اصلاح نباتات است كه در دولت يازدهم 
طي حكمي از سوي دكتر محمدباقر نوبخت، با حفظ 
سمت رياست پژوهشكده بيوتكنولوژي كشاورزي 
ايران، به رياس��ت امور پژوهشي و فناوري سازمان 
مديريت و برنامه ريزي كشور منصوب شد و حضورش 
در سازمان حفاظت محيط زيست به معناي استقرار 

براي هدايت جريان تراريخته  هاست. 
 يك تذكر و چند سؤال بي پاسخ 

ماج��راي آم��دن كلانتري ب��ه س��ازمان حفاظت 
محيط  زيست و مناظره جنجالي دكتر قره ياضي يا 
آزاد عمران��ي، رئيس انجم��ن ارگانيك و عصبانيت 
وي باب��ت اظهارات عمراني واكن��ش جدي اعضاي 
سازمان حفاظت محيط زيست را هم در پي داشته 
اس��ت به گونه اي كه محمد درويش مديركل دفتر 
مشاركت هاي مردمي س��ازمان محيط زيس��ت در 
يادداش��تي با انتقاد از صحبت ه��اي اخير كلانتري 
در بی منطق دانس��تن منتقدان تراريخته، نس��بت 
به حضور قره ياضي، رئيس انجمن ايمني زيس��تي 

در مناظره ش��بكه خبر واكنش نشان داد و با انتشار 
يادداش��تي نس��بت به برخي عملكردهاي عيسي 
كلانتري، رئيس جديد سازمان محيط زيست انتقاد 
كرد. وي در اين يادداشت آورده است »اينك سزاوار 
نبوده و نيست كه اين ديدگاه هاي شجاعانه و مترقي 
را كه سبب افزايش اتحاد و اميد بين مردم، كنشگران 
محيط زيست و عالي ترين مقام پرديسان مي شود، 
ناديده گرفته شود و درگير ماجرايي شويد كه نياز به 
صبر و حوصله داشته است بايد با منطق، بي طرفي، 
پذيرندگي و خردمندي در فضايي علمي و به دور از 
اتهام زني هاي رايج مورد مداقه و گفت وگوهاي آزاد و 
محترمانه قرار گيرد.«  وي در پايان تأكيد مي كند» اگر 
طبيعت ايران در دومي��ن دوره از دولتي كه خود را 
محيط زيستي ترين دولت تاريخ ايران مي داند، نتواند 
ژينايي خود را بازيابد، آيندگان هرگز ما را نخواهند 
بخشيد. « علي متولي زاده اردكان��ي، فوق دكتراي 
بيوتكنولوژي از امري��كا به دليل انتق��اد از مصرف 
محصولات دستكاري شده ژنتيك از پژوهشگاه ملي 
مهندسي ژنتيك و زيست فناوري كنار گذاشته شد، 
درباره اظهارات اخير كلانتري در رابطه با محصولات 
تراريخته مي گويد: دكتر كلانت��ري اعلام كنند، بر 
چه  مبناي علمي مي گويند كشت تراريخته ها براي 
محيط زيست و سلامت مردم بدون مورد است، اما 
سه كشور منطقه ما دستور عدم كاشت مي دهند؟ 
وي با طرح اين س��ؤال كه چطور دكت��ر كلانتري 
در اظهاراتشان فقط به 11درصد س��طح زيركشت 
محصولات تراريخته اش��اره كرده است، مي افزايد: 
دكتر كلانتري چرا به اين موضوع نگاه نمي كند كه 
اين 11 درصد در كجا در حال كاش��ت است؟ بيش 
از 75 تا 80 درصد از اين 180 ميليون هكتار زميني 
كه تراريخته در آنها كشت مي شود در چهار كشور 
امريكا، كانادا، آرژانتين و برزيل است؛ سؤال اساسي 
اين است كه چرا كشورهاي ديگر در طول 20 سال 
گذش��ته نيامده اند به اين حركت كشت تراريخته 

بپيوندند؟
اينها سؤالاتي است كه طرفداران تراريخته ها بي پاسخ 
گذاش��ته اند تا ترديد درباره سلامت اين محصولات 

جدي تر از هميشه مطرح شود. 

در اين ستون پیام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهیم كرد؛ بدون 
هیچ گونه توضیح و تفسیر. بازنشر اين موارد هم به منزله تأيید 

يا رد محتواي هیچ كدام از آنها نیست. 

*توصيه رهبرانقلاب ب��ه زوج هاي جوان: بين خ��ود و ديگران فاصله 
درست نكنيد.

  **اسم اين قنادي مارال هستش آدرس روبه روي بيمارستان الزهرا 
شهر رشت كه نوشته: »بچه هاتون را به خاطر نداشتن پول دعوا نكنيد، 
ما به آنها بستنی مجانی می دهيم.« البته بعيد است خيلی از ندارها با 

اين مسئله كنار بيايند.

**يه اتفاق خوب و قابل تحسين نصب وسايل بازي كودكان نابينا در 
پارك ملت تهران

  س��ازمان بهزيس��تي كشور اعلام كرد كه به جد پيگير موضوع يك 
تعرض اس��ت و در صورت اثبات با متخلفان از طري��ق مراجع قضايي 
برخورد خواهد كرد و مدافع احقاق حقوق معلولان در همه امور مربوطه 

خواهد بود. 
  رئيس كميته امداد امام خمين��ي )ره( با تأكيد بر اينكه اين كميته 
تحت نظارت سازمان بازرسي، ديوان محاسبات، شركت مفيدراهبر و 
دفتر رهبري است، بر لزوم تهيه قانون جامع براي فعاليت هاي سمن ها 

و خيريه هاي غيرحكومتي تأكيد كرد. 
  وزير آموزش و پرورش بر ضرورت كاهش نقش كنكور در برنامه هاي 
درسي تأكيدو عنوان كرد: امروزه شاهد گسترش آزمون هاي كنكوري 
و تست زني در دوره ابتدايي هستيم كه اين امر باعث كسالت آور شدن 

محيط مدرسه و از بين رفتن شادابي كودكان خواهد شد. 
  سخنگوي شوراي شهر تهران ضمن تأكيد به كمبود 3 هزار واگن در 
شهر تهران گفت: چنانچه دولت و مجلس همكاري كنند ما مي توانيم 

ميزان سفرها را از 2 ميليون به ۶ ميليون افزايش دهيم. 
  سرپرس��ت زائران ايراني خانه خدا با تكريم و تجليل از مقام شامخ 
شهداي دو حادثه مسجدالحرام و منا در س��ال 94 گفت: ما همچنان 
پيگير پرونده شهداي منا هستيم و مستندات لازم را در اختيار كميته 

تحقيق گذاشته ايم و منتظر نتيجه هستيم. 
  مدير كل امور فني مستمري هاي س��ازمان تأمين اجتماعي گفت: 
شاغلان در حوزه مشاغل س��خت و زيان آور درماني دولتي با پنج سال 

ارفاق سنوات  بازنشسته مي شوند. 
  عضو ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي گفت: دانشگاه آزاد به صورت 
نقطه اي برجستگي هاي ارزش��مندي در عرصه علمي دارد كه بايد در 

همه بخش هاي علمي و آموزشي دانشگاه فراگير شود. 
  مديرعامل صندوق ذخيره فرهنگيان از ورود شركت هاي زيرمجموعه 
صندوق ذخيره فرهنگيان به بورس و فراب��ورس خبر داد و گفت: بايد 
اصلاح ساختار س��رمايه اتفاق بيفتد و س��رمايه هايمان را از جايي كه 

سوددهي پايين دارد، به تدريج به سمت حاشيه سود خوب ببريم. 
  معاون صنعتي و هنري ستاد عتبات عاليات با تأكيد بر اينكه ساخت 
نيم ضريح سرداب حرم امامين عسكريين)عليهما السلام( در مراحل 
پاياني قرار دارد، ابراز اميدواري كرد طي دو ماه آينده اين نيم ضريح به 

عراق منتقل و نصب شود. 
  به همت بسيج دانشجويي دانشگاه امام صادق )ع(، قرارگاه جهادي 
»عبادالرحمن« در راستاي دستيابي به الگوي مطلوب اردو هاي جهادي 
اقدام به برگزاري دوره مقدماتي طرح جهادگر شهيد محسن حججي به 

مدت پنج روز در تهران مي كند. 

خستگي زود هنگام در بهشت

چُرت اصلاح طلبان در شورا

 

 يقه عكاسان را گرفت
هنوز چهار جلس�ه از ش�وراي پنجم نگذشته اس�ت كه مدعیان 
ش�فافیت و اطلاع رس�اني آزاد در جلس�ه س�وم ب�راي حض�ور 
خبرن�گاران محدودي�ت ايج�اد كردن�د و خواس�تار برخ�ورد 
ب�ا عكاس�ان خب�ري حاض�ر در صح�ن ش�وراي ش�هر ش�دند. 
مدعيان شفافيت ظرفيت عكس هاي صحن شورا را نداشتند و ديروز از 

هيئت رئيسه شورا خواستند تا با عكاسان برخورد كنند. 
مجيد فراهاني كه به عنوان نماينده شورا در كميته نظارت بر سفرهاي 
خارجي شهرداري انتخاب شد، از شكار لحظه هاي عكاسان انتقاد كرد و 
گفت: من در اين رابطه به هاشمي، رئيس شوراي شهر نيز نامه نوشتم و 
اگر قرار است عكس داخل صحن شكار لحظه ها شود و با آن نمايندگان 
را زير س��ؤال ببرند بايد هيئت رئيسه پيگيري كند و تصميم عاجل در 

اين قضيه گرفته شود. 
همچنين رسولي كه خزانه دار شوراي شهر شده هم از انتشار عكس هاي 
صحن ش��ورا انتقاد كرد و گفت: متأسفانه ش��اهد انتشار عكس هايي 
از اعضاي شوراي ش��هر در رسانه ها و حتي س��ايت خود شوراي شهر 
هستيم كه به نوعي زننده است، لطفاً هيئت رئيسه فكري به حال اين 

موضوع كند. 
اميني نايب، رئيس ش��وراي پنجم كه به دليل خارج ش��دن محس��ن 
هاشمي رياست شوراي شهر را بر عهده داشت، در اين باره گفت: شكار 
لحظه ها بد اخلاقي است و طبيعي است در جلسه اي كه چهار ساعت به 
طول مي انجامد، كسي خميازه بكشد و نبايد مطبوعات شكار لحظه ها 
كنند و اين اقدام رسانه ها مورد قبول نيست و توقع داريم كه رسانه ها از 

اين اقدام خودداري كنند. 
بعد از اين موضوع، مس��جد جامعي از اهالي رسانه دفاع كرد و گفت: از 
زماني كه حضور رسانه اي در شورا پررنگ شد، پشتوانه رسانه اي براي 

مصوبات شورا ايجاد شد و رسانه ها حاميان اصلي شورا هستند. 
ناهيد خداكرمي، عضو ديگر ش��ورا در اين باره گفت: رس��انه ها نبايد 
محدود شوند و شرايط رس��انه ايجاب مي كند كه تصاوير حاشيه اي را 

به ثبت برسانند. 
وي ادامه داد: ممكن است عضوي چرت بزند، اين تصاوير نيز مي تواند 

در رسانه ها منتشر شود و نبايد جلوي آن را بگيريم. 
نكته قابل توجه اين اس��ت كه ش��ورايي ها هفته پيش ه��م براي ورود 
خبرنگاران به شورا محدوديت هايی ايجاد كردند و بعد هم در رسانه هاي 

منتسب به خودشان اين كار را برگردن شوراي قبلي  انداختند. 
به گزارش »فارس«، قرار اس��ت روز سه ش��نبه نجفي، شهردار تهران 
سوگندنامه شورايي ها را براي ش��هرداري قرائت و براي انجام درست 

كارها سوگند ياد كند. 

كبري فرشچي 
  گزارش  2

دبیر شوراي عالي فضاي مجازي:

 ٣٨ درصد كانال هاي تلگرامي سرگرمي
 و ١٠ درصد خبري است

دبی�ر ش�وراي عالي فض�اي مج�ازي گف�ت: ب�ا اينك�ه از میزان 
كانال هاي سرگرمي تلگرام كاسته شده است، اما هنوز 3۸ درصد 
كانال هاي مربوط به س�رگرمي بوده و ۱۰ درصد ديگر خبري است. 
سيد ابوالحسن فيروزآبادي، دبير شوراي عالي فضاي مجازي در مراسم 
رونمايي از امضاي الكترونيكي و اح��راز هويت قوه قضائيه كه در مركز 
همايش هاي صداوسيما برگزار شد، اظهار داشت: توسعه فضاي مجازي 
كه مبتني بر فناوري هاي اطلاعاتي و ارتباطي است، بسيار سريع است. 
وي افزود: به دليل ويژگي خاص اين تكنولوژي ها كه در خدمت انسان 
و نقشي فراتر از اب��زار ايفا مي كند، به دليل اطلاعات به دس��ت آمده و 
مهارت ها، توانمندي هايي حاصل مي ش��ود. فيروزآبادي با بيان اينكه 
بحث هاي بسياري سال ها اس��ت كه بر اس��اس تئوري ها مدنظر قرار 
گرفته اس��ت، خاطرنشان كرد: تعبيري كه وجود دارد، اين اس��ت كه 
در فضاي مجازي ادامه فضاي حقيقي را شاهد هستيم يا اينكه فضاي 
ديگري وجود دارد، اما اينكه در فضاي مجازي وقتي فضاي ديگري ايجاد 

مي شود بايد بگوييم يك فضاي خطي را شاهد هستيم. 
وي افزود: موضوع روابط بشري بر اس��اس قدرت شكل مي گيرد و در 
دوران فضاي مجازي اينها را به ميكرو ق��درت تعبير مي كنند. در يك 
شبكه دائم الاتصال جهاني رفتارمان تغيير مي كند كه بر اساس تبادل 

اطلاعات يا بر اساس خدمات خواهد بود. 
دبير شوراي عالي فضاي مجازي با بيان اينكه پديده فضاي مجازي در 
كشورمان وجود دارد، عنوان كرد: به يك عارضه مي پردازم كه دو ثقل 
در اين فضا وجود دارد كه بايد حل شود. وي افزود: نخست، رفتار بايد 
در شبكه ها و فضاي مجازي اصلاح شود و رفتارمان در اين فضا مطلوب 
نيست. بخش زيادي از افراد براي سرگرمي در اين فضا هستند. اكنون 
البته از ميزان استفاده س��رگرمي در حال كاهش اس��ت و 38 درصد 
كانال هاي تلگرام سرگرمي هستند و كانال هاي خبري اخيراً 10 درصد 

و اقتصادي 3 درصد است. 

رئیس شوراي شهر تهران مطرح كرد

 هشدار درباره خلأ قانوني
 براي ايمني ساختمان هاي بلندمرتبه

محس�ن هاش�مي گفت:هی�چ قانون�ي نیس�ت ك�ه بتوان�د 
س�اختمان هاي بلندمرتب�ه را ملزم ب�ه تطبیق ب�ا آيین نامه هاي 
جدي�د ب�ه وي�ژه آيین نام�ه آتش نش�اني كن�د و باي�د در 
كمیس�یون س�لامت ي�ا معم�اري مصوب�ه اي داش�ته باش�یم. 
محسن هاش��مي پس از نطق پيش از دستور چهارمين جلسه شورا، با 
تأكيد بر اينكه اگر لازم است قانون و مصوبه اي داشته باشيم، لازم است 
كميس��يون ها به اين مهم بپردازند، افزود: لازم اس��ت ساختمان هاي 
ش��ش طبقه يا بيشتر را ملزم به تطبيق ب��ا آيين نامه هاي جديد كنيم 
تا دست مجريان باز ش��ود و از مالكان و هيئت مديره خواستار اجراي 

قوانين شوند. 
وي با يادآوري اينكه واحدهاي بس��ياري از س��اختمان هاي س��اخته 
شده فروخته و س��رقفلي ها واگذار شده اس��ت، افزود: بسياري از اين 
ساختمان ها خود را موظف به پرداخت هزينه هاي نگهداشت نمي دانند 

و اين موضوع مشكل زا است. 
در همين رابطه زهرا نژادبهرام نيز با طرح پرس��شي از شوراي چهارم 
گفت: بعد از حادثه پلاس��كو در مناط��ق 11و 12، 12 س��اختمان را 
شناسايي شد و تذكر لازم براي پيشگيري از حوادث به اين ساختمان ها 
داده شد. سؤال من اين است چرا تنها ساختمان پلاسكو در مسير بهبود 

شرايط قرار گرفت و چرا باقي مورد توجه قرار نگرفته اند. 
 همچنين علي اعطا، س��خنگوی شورا با اش��اره به اينكه شوراي عالي 
شهرسازي و معماري مصوبه اي داشته است تا ساختمان هاي بلندمرتبه 
قديمي نيز با شرايط جديد تطبيق يابد، افزود: اين مصوبه 11 بند داشته 
كه در سال گذشته ابلاغ شده و در شوراي گذش��ته نيز تأكيد شد كه 

ابلاغيه شكل اجرايي به خود بگيرد. 
الهام فخاري نيز گفت: اگر امروز قوانيني موجود اس��ت، لازم است در 
كنار اين قوانين برنامه ريزي ه��اي بلندمدت و ميان مدت و كوتاه مدت 
در نظر گرفته شود، ضمن آنكه بايد بازرسي هاي ميان مدت در دستور 

كار قرار بگيرد. 
وي اف��زود: رعايت ايمن��ي در بخش هاي مختلف ب��ه فرهنگ ايمني 
بر مي گردد، از همين رو لازم اس��ت س��ند جامع ملي ته��ران و قانون 
خدمات ايمني و مديريت بحران به شكل بلندمدت براي حفظ ايمني 

ساختمان هاي بلندمرتبه مد نظر قرار گيرد. 

با همت بنیاد محرومیت زدايي فائزون

محروميت زدايي از مناطق محروم روستاهاي 
حاشيه استان تهران آغاز شد

بنیاد محرومیت زدايي فائزون به منظور ارائه خدمات به س�اكنان 
مناطق محروم حاشیه استان تهران، مرحله نخست خدمات  رساني 
به مردم روس�تاهاي منطق�ه ۱4 محله شهرس�تان مأمونی�ه را با 
ارائه خدمات بهداش�تي، درماني، آموزش�ي و فرهنگي آغاز كرد. 
فاز نخس��ت محروميت زدايي از مناطق محروم حاشيه استان تهران با 
محوريت خدمات بهداشتي، درماني، آموزشي و فرهنگي به مدت يك 

ماه از آغاز و تا پايان شهريور ماه سال جاري به پايان خواهد رسيد. 
در روز اول فاز نخست از خدمت رساني در منطقه 14 محله زرنديه، در 
حاشيه استان تهران چهار روستاي خانكهريز، خرم آباد، حاجي آباد و شير 
علي بيگلو مورد بازديد و شناسايي تيم پزشكي بنياد محروميت زدايي 
فائزون قرار گرفت كه براي افراد مراجعه كننده پرونده هاي پزش��كي 
تشكيل داده شد.  در ادامه اين مرحله از خدمت رساني و طي روزهاي 
آتي بنياد محروميت زدايي فائزون قصد دارد تيم هاي پزشكي متخصص 
و دندانپزشك را نيز با توجه به شناسايي ها صورت گرفته به روستاهاي 
هدف خود اعزام كند و چند تن از روستاييان بي بضاعت و كم بضاعت را 
كه در جريان اين شناسايي ها نيازمند معالجه در بيمارستان تخصصي 

هستند، حمايت مالي كند. 
 اين مرحله از خدمت رساني پزش��كي و درماني در منطقه 14 محله از 
سوي بنياد فائزون در روستاهاي اسماعيل آباد، توكل آباد گل چشمه، 
حاجي آباد، خانكهريز، خرم آباد لقو، راحت لو، شيرعلي بيگلو، فولادلو و 

موسي لو نيز عملياتي خواهد شد. 

نيره ساري
  گزارش  یک

بعد از جدي تر شدن فعالیت تورهاي مس�افرتي يك روزه و كوتاه كه تحت 
لواي آن انواع مفس�ده هاي اخلاقي صورت مي گیرد، چند وقتي اس�ت كه 
تورهاي جديدي هم به می�دان آمده اند، كه اينبار هدف اصلي مس�افرت، 
طبیعت گردي، عكاسي و بازديد تاريخي نیس�ت، بلكه هدف سپري كردن 
ساعات به اصطلاح مهیج و شاد براي عده اي تماش�اچي به واسطه تجمعي 
از رقصنده هاي مدرن كنار يكديگر اس�ت. س�ر اين قصه هم به باشگاه هاي 
ورزش�ي بانوان ختم مي ش�ود كه مربیان حرف�ه اي و توانمند رش�ته هاي 
ورزشي نوظهور حین برگزاري كلاس هاي هوازي چون ايروبیك و زومبا )با 

تغییر اس�م( در ابتداي دوره هاي خود اقدام به تشكیل گروه هاي چند صد 
نفري در فضاي مجازي مي كنند، اما انتقال حركات ورزش�ي به هنرآموزان 
در اين گروه ها تنها قسمتي از ماجرا اس�ت. بعد از صمیمي شدن گروه هاي 
تش�كیل دهنده و جلب اعتماد طرفی�ن، در دراز مدت توره�اي يك روزه و 
چند ساعته تحت عنوان شوي رقص در برخي باش�گاه هاي بزرگ در غرب 
يا شمال شهر برگزار مي شود. سر تیم هاي اين تورها را رقصنده هاي درجه 
يك ورزش هاي هوازي تشكیل مي دهند كه براي خودنمايي در چند ساعت 
اقدام به اخذ مبالغ قابل توجهي از هنرجويان و كارآموزان ورزشي مي كنند. 


